
Kadencja 2018-2023 

P R O T O K Ó Ł  Nr  XXXII/2021 

z  sesji Rady Gminy Główczyce 

z dnia 23 września 2021r. 

…………………………………………………………………………………………………... 

Ad.1 Sprawy regulaminowe 

Ad.1.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przypominał, że sesja jest utrwalana i 

transmitowana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja jest dostępna w 

sieci Internet, natomiast nagrania z sesji w biuletynie informacji publicznej i na stronie 

internetowej Gminy. Każdy kto uczestniczy w sesji Rady Gminy wyraża zgodę na 

przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych.  

P. Przewodniczący przypomniał o konieczności zachowania reżimów sanitarnych. Następnie 

otworzył XXXII sesję Rady Gminy Główczyce o godz. 11:00. Następnie powitał wszystkich 

radnych, Wójta Gminy Główczyce P. Danutę May, Zastępcę Wójta P. Rafała Teterkę, 

Sekretarza Gminy P. Joannę Lipczyńską, radcę prawnego P. Małgorzatę Ejsmont, Starostę 

Słupskiego P. Pawła Lisowskiego oraz wszystkich przybyłych i oglądających sesję. Stwierdził 

prawomocność obrad, gdyż na 15 ustawowy skład Rady w sesji uczestniczyło 12 radnych. 

Radni dodatkowo potwierdzili udział w sesji w systemie głosowania. 

 

Ad.1.2 Powołanie sekretarza obrad 
 

Na sekretarza obrad w wyniku głosowania Radny Zenon Fir wybrany został  jednogłośnie  

12 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. 

 

Ad.1.3 Zatwierdzenie porządku obrad 

 

Do porządku obrad P. Wójt wniosła o dodanie w punkcie 2 podpunktu 3, jest to podjęcie 

uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

 

P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie poprzez podniesienie ręki, w wyniku którego 

porządek obrad został przyjęty 12 głosami „za” i prezentuje się następująco: 

 

1. Sprawy regulaminowe. 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

2) zatwierdzenie porządku obrad, 

3) powołanie sekretarza obrad, 

4) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie utworzenia związku powiatowo-gminnego, 

2) w sprawie przyjęcia statutu związku powiatowo-gminnego, 

3) w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

3. Informacja dotycząca interpelacji i zapytań. 

4. Informacje, wnioski, oświadczenia. 



5. Zamknięcie sesji Rady Gminy. 

 

Ad.1.4 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty bez uwag i zmian. 

 

Ad.2 Podjęcie uchwał: 
Ad.2. 1 Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia związku powiatowo-gminnego 

Ad.2. 2  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu związku powiatowo-gminnego 

Przed przystąpieniem do podjęcia uchwał P. Wójt tytułem wstępu powiedziała, iż główną ideą 

utworzenia związku powiatowo-gminnego była możliwość pozyskiwania środków 

zewnętrznych z naciskiem na inwestycje zawarte w rządowym programie „Polski Ład”. 

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Słupskiemu P. Pawłowi 

Lisowskiemu celem wprowadzenia w treść uchwał oraz w razie potrzeby udzielenia 

odpowiedzi na zadawane przez radnych pytania. 

 

Starosta Słupski P. Paweł Lisowski podziękował za zaproszenie, powiedział że P.Wójt 

wprowadziła już w temat, rzeczywiście  pomysł utworzenia związku powiatowo-gminnego 

zrodził się na wyjazdowym spotkaniu wójtów i burmistrzów z terenu Powiatu Słupskiego. 

Spotkanie odbyło się w kancelarii Prezesa Rady Ministrów, gdzie były rozmowy o możliwych 

źródłach finansowania inwestycji samorządowych, między innymi w ramach programu  

“Polski Ład”, program inwestycji strategicznych. Pierwszy nabór już się odbył, kolejny ma 

być w grudniu, dwa bądź trzy mają być w kolejnym roku. Jest zapis, że beneficjentami w tym 

programie mają być  gminy, powiaty i województwa  oraz związki  jednostek samorządu 

terytorialnego. W związku z tym, że gmina Główczyce i powiat w tym programie mogą 

złożyć po trzy wnioski zrodził się pomysł powołania związku. Dzięki utworzeniu tego 

związku nasz region będzie mógł zyskać dodatkowe możliwości ściągnięcia środków na 

inwestycje. Podczas spotkania z wójtami w starostwie powiatowym w Słupsku  został 

ustalony harmonogram prac nad związkiem, a przede wszystkim wypracowanie statutu.  

P. Starosta nadmienił, że na tym etapie samorząd miasta Słupsk wycofał się z projektu, jednak 

pozostałe samorządy zadeklarowały chęć udziału. P. Starosta podkreślił, że tak jak 

powiedziała P. Wójt  były wątpliwości co do formalno-prawnej strony funkcjonowania 

związku w takim kształcie i czy można powołać związek na potrzeby ściągania środków 

zewnętrznych. W związku z procedurą wynikającą również z ustawy, że statut musi być 

uzgodniony z Wojewodą, sprawdzony pod względem formalno-prawnym,   został wysłany do  

Urzędu Wojewódzkiego. Statut został sprawdzony i posiadamy już wymagane uzgodnienie. 

Teraz potrzebne są tylko uchwały rad gmin i powiatu słupskiego o przynależności do 

związku.  
W trakcie  dalszej wypowiedzi P. Starosta uprzedzając ewentualne pytania dotyczące kosztów 

funkcjonowania związku wspomniał , że koszty funkcjonowania związku biorąc pod uwagę 

liczby mieszkańców, oszacowane zostały na około 100 000 zł, natomiast dla Główczyc 

byłaby to kwota 7487 zł rocznie. Powiedział, że  związek zostaje powołany też po to, żeby 

realizować wnioski dotyczące inwestycji, które są wspólne dla wielu gmin np. ścieżki 

rowerowe. P. Starosta  nadmienił, że nie daje gwarancji, że każdy samorząd dostanie tyle 

samo pieniędzy, ale jako przedstawiciel samorządu powiatowego chce, aby każdy samorząd 

traktowany był sprawiedliwie. Zaznaczył, że uczestnictwo w związku powiatowo-gminnym 

da nam również prawo do ubiegania się o środki z innych programów.  P. Starosta dodał, że 

kładąc na szalę ryzyka i potencjalne korzyści, które mogą się pojawić przy powołaniu takiego 

związku, to uważa że jednak warto spróbować, ponieważ ryzyko jest niewielkie. 



Następnie P. Starosta w nawiązaniu do projektu  statutu związku powiatowo-gminnego 

omówił jego najważniejsze zapisy. 
 

P. Wójt dodała, że zgodnie ze statutem każdy samorząd w drodze uchwały, jeżeli stwierdzi, że 

oczekiwania jednak nie zostały spełnione ma prawo podjąć uchwałę o wycofaniu się ze 

związku, ale wycofanie następuje z końcem roku i jest obowiązek opłacenia składki.  
 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski zapytał, czy np. gdy składany jest projekt o 

trasę R-10, to można w tym czasie starać się o dotacje na inne trasy. 

Starosta Słupski P. Paweł Lisowski odpowiedział na powyższe twierdząco, dodając że nie ma 

żadnych przeciwwskazań. 
 

Radny P. Jerzy Mańkowski wyraził obawę, że bogatsze gminy zepchną te biedniejsze na 

„boczny tor”. 

P. Starosta odnosząc się do powyższego powiedział, że w tym związku   nie ma takich obaw. 

W innych źródłach finansowania inwestycji np. w Funduszu Rozwoju Dróg Lokalnych gdzie  

dofinansowanie jest przeważnie w wysokości 50% , dla bogatych gmin taki wkład własny nie 

jest problemem. Tutaj uważa jest szansa dla gmin, które nie mają tyle pieniędzy na 

inwestycje, bo dofinansowania są atrakcyjne. Nie ma ryzyka, że jeżeli złożymy wniosek na 

95% dostaniemy mniej. Jeżeli środki zostaną przyznane, to dostaniemy tyle o ile 

wnioskujemy, a jedyne ryzyko jest gdy źle zostaną oszacowane koszty inwestycji. 
P. Starosta powiedział, że samorząd naszej gminy pod  kątem związku i wspólnych inwestycji 

jest w dobrym położeniu, bo jest obszarowo bardzo duży. Tutaj jest wiele potrzeb, jeśli chodzi 

o samorząd powiatowy, w interesie którego jest, aby te potrzeby zaspokajać,  właśnie z tego 

programu, w którym jest tak duże dofinansowanie. 

Na zakończenie swojej wypowiedzi P. Starosta powiedział, że nie widzi ryzyka,  

aby ktoś tracił, bo jest biedniejszy, a ktoś więcej wywalczy bo jest bogatszy. 

 

P. Wójt powiedziała, że również miała i ma podobne obawy jak Radny. P. Wójt podkreśliła,  

że na ostatnim spotkaniu wyartykułowała mocno sytuację finansową naszej gminy 

porównując do gminy Kobylnica, Słupsk, gminy Ustka i jak powiedziała, z ust  nestora 

samorządowców P. Wójta Kulińskiego usłyszała zapewnienie, że nikt nie będzie dążył do 

różnicowania samorządów, czy kierowaniem się tylko wysokością budżetu i to P. Wójt trochę 

uspokoiło. 

 

Radny P. Michał Matkowski wyraził swoją opinie odnośnie przyjęcia związku powiatowo-

gminnego mówiąc, że nieskorzystanie z przystąpienia do związku w tej sytuacji, byłoby 

błędem. 
Na zapytanie P. Przewodniczącego  o skład zarządu odpowiedzi udzielił P. Starosta 

podkreślając, że wszystko reguluje statut. 

 

2.1 Po wyczerpaniu dyskusji, w której nie zgłoszono uwag i pytań do  projektu uchwały w 

sprawie utworzenia związku powiatowo-gminnego P. Przewodniczący Rady przeprowadził 

głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę w sprawie utworzenia związku 

powiatowo-gminnego Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 12 głosami „za”, przy 0 

„przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” - protokół głosowania imiennego stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 
Uchwała została opatrzona Nr XXXII/268/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 



2.2  Przechodząc do realizacji  podpunktu podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu 

związku powiatowo-gminnego P. Przewodniczący powiedział, iż myśli, że temat został 

wyczerpany, chyba że narodziły się nowe pytania bądź uwagi.  W związku z tym , że radni 

nie zgłosili pytań i uwag  P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie  imienne. W wyniku 

głosowania uchwałę w sprawie przyjęcia statutu związku powiatowo-gminnego Rada 

Gminy przyjęła 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” ( głosu nie 

oddał radny P. Krzysztof Rybak) - protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 
 

Uchwała została opatrzona Nr XXXII/269/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

2.3 P. Sekretarz zaprezentowała projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o 

przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego. 

 

Po krótkiej dyskusji, w której do projektu uchwał nie zgłoszono uwag P. Przewodniczący 

Rady przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę w  

sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru  

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego Rada Gminy przyjęła  

11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 1 „wstrzymujących się” - protokół głosowania 

imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała została opatrzona Nr XXXII/270/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.3 Informacja dotycząca interpelacji i zapytań. 
 

P. Przewodniczący powiedział, że w okresie międzysesyjnym i w dniu dzisiejszym nie 

wpłynęły interpelacje i zapytania.  

 

 

Ad.4 Informacje, wnioski i oświadczenia. 

 

P. Przewodniczący poinformował, że dnia 03.09.2021 r. do Urzędu wpłynęła skarga 

dotycząca działalności Wójta od mieszkańca Gminy Główczyce. Na posiedzeniu Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 14.09.2021 r. ustalono, że skarga nie może być rozpatrzona 

przez Radę Gminy, ponieważ wykracza poza jej kompetencje. W związku z tym, skargę 

przekazuje się Wójtowi Gminy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Ad.5 Zamknięcie sesji Rady Gminy. 

 

P. Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany. Podziękował wszystkim 

za udział w sesji i zamknął obrady XXXII sesji Rady Gminy Główczyce o godzinie 11:30. 

 

 Całościowy zapis obrad znajduje się pod adresem: ug.glowczyce.ibip.pl 

                                                                                  

                                                                                                       

 

                                                                                                       Przewodniczący Rady Gminy 

                        Arkadiusz Kwiatkowski   

  Protokołowała: 

  Nikola Piętnik 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


